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PROTOKÓŁ Nr  XV /2015 

z XV Sesji VII Kadencji Rady Miasta Szczecinek,  

odbytej w sali konferencyjnej Urz ędu Miasta Szczecinek 

w dniu 19 pa ździernika 2015 r. 

 

Ustawowy skład Rady Miasta : 21 radnych.  Wszyscy obecni. 

 

Sesja Rady Miasta rozpocz ęła si ę o godz. 9:30. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− stwierdziła wymagane kworum i otworzyła sesję,  

− zaproponowała wprowadzenie do porządku obrad nowego punktu dot. wystąpienia Posła na Sejm RP 

Wiesława Suchowiejko oraz punktu uchwałodawczego zatytułowanego: „Uchwała w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej Powiatowi Szczecineckiemu na dofinansowanie zadania inwestycyjnego  

pn. „Przebudowa drogi powiatowej nr 1297Z ulicy Stanisława Staszica w Szczecinku".  

 

W odrębnych dwóch  głosowaniach jawnych Rada Miasta jednogłośnie 21 głosami „za” przyjęła obie 

zaproponowane zmiany w porządku obrad.  

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta: 

− przedstawiła porządek sesji po zmianie:                                                                                                      

1. Otwarcie sesji.  

2. Wystąpienie Posła na Sejm RP Wiesława Suchowiejko. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Miasta Szczecinek z dnia 14.09.2015r.  

4.  Uchwała w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości.  

5.  Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr XXIX/245/2012 Rady Miasta Szczecinek z dnia 12 listopada 

2012 r. w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych.  

6.  Uchwała w sprawie wysokości stawek opłaty targowej i sposobu jej poboru.  

7.  Uchwała w sprawie ustalenia wzorów formularzy informacji i deklaracji na podatek od nieruchomości, 

rolny i leśny. 

8.  Uchwała w sprawie zbycia nieruchomości stanowiących własność Miasta Szczecinek.  

9.  Uchwała w sprawie w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków na pomoc w formie posiłku albo 

świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim 

programem wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania „Pomoc państwa w zakresie 

dożywiania” na lata 2014-2020. 

10.  Uchwała w sprawie zmiany uchwały dotyczącej ustalenia zasad zwrotu wydatków na zasiłki okresowe, 

celowe i pomoc rzeczową. 

11.  Uchwała w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków zespołu 

interdyscyplinarnego ds. przeciwdziałania przemocy w rodzinie oraz szczegółowych warunków jego 

funkcjonowania.  
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12.  Uchwała w sprawie uchwalenia i przyjęcia do realizacji „Planu gospodarki niskoemisyjnej dla miasta 

Szczecinek”.  

13. Uchwała w sprawie wyboru ławników do Sądu Rejonowego w Szczecinku na kadencję 2016-2019.  

14. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Szczecineckiemu na dofinansowanie 

zadania  inwestycyjnego pn. „Przebudowa drogi powiatowej nr 1297Z ulicy Stanisława Staszica  

w Szczecinku".         

15. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Szczecinek.  

16. Informacja Przewodniczącej Rady Miasta Szczecinek.  

17. Wnioski i zapytania radnych.  

18. Zamknięcie sesji.                                                    

 

Ad.3. 

Wiesław Suchowiejko Poseł na Sejm RP: 

− przedstawił podsumowanie swojej działalności parlamentarnej, 

− omówił swoją pracę w Komisjach Poselskich,  

− przypomniał podejmowane przez niego inicjatywy poselskie i wystąpienia oraz interwencje, 

− streścił charakterystykę prac ustawodawczych, 

− przedłożył na ręce Przewodniczącej Rady Miasta Szczecinek propozycję projektu uchwały dotyczącej 

powołania Rady Seniorów, 

− podziękował radnym za umożliwienie mu wystąpienia na sesji Rady Miasta, a mieszkańcom za zaufanie, 

jakim go obdarzyli. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta: 

− podziękowała Posłowi za zabranie głosu. 

 

Ad.3. 

Protokół z sesji z dnia 24.09.2015r. został przez Radę Miasta przyjęty jednogłośnie 21 głosami „za”.  

 

Ad.4. 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− otworzyła dyskusję. 

 

Jerzy Kania Przewodnicz ący Komisji Bud żetowo-Ekonomicznej: 

− Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały przy 2 głosach „za” i 2 głosach „wstrzymujących 

się”, przypomniał uzasadnienie projektu uchwały, 

− stawki podatku nie ulegają żadnym  zmianom. 

 

Roman Matuszak radny: 

− wyjaśnił, że na posiedzeniu Komisji to on był jednym z „wstrzymujących się od głosu”, 

− przez cały 2014r. i 2015r. występowała deflacja, spadają ceny o 0,07%, rośnie siła nabywcza 

pieniądza, 
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− siła nabywcza pieniędzy gromadzonych w budżecie miasta w postaci podatków wzrosła o 0,07%, 

− dlatego Burmistrz miał niebywałą okazję, żeby zaproponować zmniejszenie podatków o taki procent, 

− wszystkie zadania miasta i tak zostałyby zrealizowane, dlatego wstrzymał się od głosu. 

 

Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz Miasta: 

− uważa, że podatek od nieruchomości powinien być maksymalny, ale nie jest, 

− projekt omawianej uchwały to rodzaj uchwały okołobudżetowej na 2016r., 

− wbrew temu co sugeruje radny, na koniec 2015r. przewidywane jest zakończenie deflacji, a w 2016r. 

spodziewana jest inflacja ok. 3%, dane radnego są więc nieaktualne, 

− nie można zatem pozwolić sobie na świadome obniżenie dochodów miasta, 

− 0,07% to jakieś grosze dla mieszkańców, jeśli chodzi o podatek od nieruchomości, 

− cieszy się, że ludzie mają więcej pieniędzy, ale to akurat argument za utrzymaniem wysokości 

podatków. 

 

Jacek Pawłowicz radny: 

− zwraca uwagę, że w Szczecinku podatki od nieruchomości są na takim samym poziomie jak w dużych 

miastach, 

− dlatego miasto powinno mieć umiar w wyciąganiu pieniędzy od mieszkańców, 

− raczej powinno się ograniczyć szastanie pieniędzmi np. na nowy polbruk na Placu Wolności, 

− trzeba ulżyć mieszkańcom. 

 

Janusz Rautszko radny: 

− całą sprawę reguluje ustawa, stawki są określone w ustawie a dana rada decyduje, jaki podatek 

będzie obowiązywał w danej gminie, 

− zwrócił się z pytaniem do Skarbnika Miasta, jak po trzech kwartałach 2015r. przedstawia się płatność 

podatku od nieruchomości? 

 

Grzegorz Kołomycki Skarbnik Miasta: 

− ściągalność podatku od nieruchomości jest na poziomie 93%, od środków transportowych wynosi 

nieco gorzej. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta:  

− ze względu na brak dalszych uwag przystąpiła do głosowania nad projektem uchwały.  

 

W głosowaniu jawnym  Rada Miasta 16 głosami „za” , przy 4 głosach „przeciw” i 1 głosie  „wstrzymującym się” 

podjęła uchwałę: 

Nr XV/122/2015  

w sprawie okre ślenia wysoko ści stawek podatku od nieruchomo ści. 
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Ad.5. 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta: 

− otworzyła dyskusję. 

 

Jerzy Kania Przewodnicz ący Komisji Bud żetowo-Ekonomicznej: 

− Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, przypomniał jej uzasadnienie, 

− podatki od środków transportu pozostają bez zmian. 

 

Marcin Bedka radny: 

− zapytał, dlaczego nie zdecydowano się na obniżenie stawek podatkowych od środków 

transportowych? 

 

Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz Miasta: 

− uważa, że to pytanie jest biciem piany i mówieniem w kółko to samo, 

− dalsze obniżenie tego podatku byłoby nieuzasadnione, 

− jeśli kogoś nie stać na taki podatek, to powinien myśleć o zmianie branży. 

 

Marcin Bedka radny: 

− to, w jakiej wysokości jest ten podatek skutkuje tym, że firmy transportowe np. SILVA, płacą podatki  

w innych gminach, a pracują w Szczecinku. 

 

Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz Miasta: 

− firmy działające w Polsce mogą wybrać gminę, w której chcą płacić podatki, 

− firma SILVA część podatków płaci w Szczecinku, a część w Mielcu. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta: 

− ze względu na brak uwag, przystąpiła do głosowania. 

 

W głosowaniu jawnym  Rada Miasta 17 głosami „za”, przy 4 głosach „wstrzymujących się” i 0 głosach 

„przeciw” podjęła uchwałę: 

Nr XV/123/2015  

w sprawie zmiany uchwały Nr XXIX/245/2012 Rady Mias ta Szczecinek z dnia  

12 listopada 2012 r. w sprawie okre ślenia wysoko ści stawek podatku od środków transportowych . 

 

Ad.6. 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta: 

− otworzyła dyskusję. 

 

Jerzy Kania Przewodnicz ący Komisji Bud żetowo-Ekonomicznej: 

− Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie 3 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się”, 
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− przypomniał uzasadnienie projektu uchwały. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta: 

− ze względu na brak uwag, przystąpiła do głosowania. 

 

W głosowaniu jawnym  Rada Miasta 18 głosami „za”, przy 2 głosach „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się” 

podjęła uchwałę: 

Nr XV/124/2015  

w sprawie wysoko ści stawek opłaty targowej i sposobu jej poboru. 

Ad.7. 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta: 

− otworzyła dyskusję. 

 

Jerzy Kania Przewodnicz ący Komisji Bud żetowo-Ekonomicznej: 

− Komisja zaopiniowała projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie,  

− przypomniał uzasadnienie projektu uchwały. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta: 

− ze względu na brak dalszych uwag przystąpiła do głosowania. 

 

W głosowaniu jawnym Rada Miasta jednogłośnie 21 głosami „za” podjęła uchwałę: 

Nr XV/125/2015  

w sprawie ustalenia wzorów formularzy informacji i deklaracji na podatek od nieruchomo ści,  

rolny i le śny. 

 

Ad.8. 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta: 

− otworzyła dyskusję. 

 

Jerzy Kania Przewodnicz ący Komisji Bud żetowo-Ekonomicznej: 

− Komisja zaopiniowała projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.  

 

Zdzisław Miechowiecki radny: 

− zgłosił wniosek, aby przy tego typu uchwałach, jak omawiana, radni otrzymywali więcej informacji, np. 

zdjęcie nieruchomości lub wyrys planu. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta: 

− wyjaśniła, że członkowie Komisji opiniującej projekty uchwał na swoich posiedzeniach mają pełny 

dostęp do tych informacji,  

− dodała, że każdy radny może wziąć udział w posiedzeniu każdej Komisji, tylko bez prawa głosowania 

jeśli nie jest jej członkiem, 
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− ze względu na brak dalszych uwag przystąpiła do głosowania. 

 

W głosowaniu jawnym Rada Miasta jednogłośnie 21 głosami „za” podjęła uchwałę: 

Nr XV/126/2015  

w sprawie zbycia nieruchomo ści stanowi ących własno ść Miasta Szczecinek. 

 

Ad.9. 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta: 

− otworzyła dyskusję. 

 

Grażyna Kuszmar Przewodnicz ąca Komisji Problemów Społecznych: 

− Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie, 

− na posiedzeniu Komisji na pytania i uwagi radnych odpowiedzi i informacji udzieliła Pani Dyrektor 

MOPS w Szczecinku. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta: 

− w związku z brakiem dalszych uwag, przystąpiła do głosowania. 

 

W głosowaniu jawnym Rada Miasta  jednogłośnie 21 głosami „za” podjęła uchwałę: 

Nr XV/127/2015  

w sprawie okre ślenia zasad zwrotu wydatków na pomoc w formie posił ku albo świadczenia 

rzeczowego w postaci produktów żywno ściowych dla osób obj ętych wieloletnim programem 

wspierania finansowego gmin w zakresie do żywiania „Pomoc pa ństwa w zakresie do żywiania”  

na lata 2014-2020. 

Ad.10. 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta: 

− otworzyła dyskusję. 

 

Grażyna Kuszmar Przewodnicz ąca Komisji Problemów Społecznych: 

− Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie, 

− propozycja tej uchwały to konsekwencja uchwały podjętej kilka minut wcześniej. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta: 

− w związku z brakiem dalszych uwag, przystąpiła do głosowania. 

 

W głosowaniu jawnym Rada Miasta  jednogłośnie 21 głosami „za” podjęła uchwałę: 

Nr XV/128/2015  

w sprawie zmiany uchwały dotycz ącej ustalenia zasad zwrotu wydatków na zasiłki okre sowe,  

celowe i pomoc rzeczow ą. 
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Ad.11. 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta: 

− otworzyła dyskusję. 

 

Grażyna Kuszmar Przewodnicz ąca Komisji Problemów Społecznych: 

− Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta: 

− w związku z brakiem dalszych uwag, przystąpiła do głosowania. 

 

W głosowaniu jawnym Rada Miasta  jednogłośnie 21 głosami „za” podjęła uchwałę: 

Nr XV/129/2015  

w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania  członków zespołu interdyscyplinarnego  

ds. przeciwdziałania przemocy w rodzinie oraz szcze gółowych warunków jego funkcjonowania. 

 

Ad.12. 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta: 

− otworzyła dyskusję. 

 

Marek Ogrodzi ński Przewodnicz ący Komisji Ochrony Środowiska: 

− Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie 4 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się”, 

− przypomniał uzasadnienie projektu uchwały. 

 

Jacek Pawłowicz radny: 

− na s.143 zamieszczono projekt wykonania elektrociepłowni opalanej biomasą z klastra meblowego  

i KRONOSPAN-u, 

− czy projekt, o którym była mowa na konferencji w Zamku, mówiący o współpracy Miasta  

z KRONOSPAN-em w budowie elektrociepłowni, to ta sama inwestycja, o której mowa w załączniku 

do projektu omawianej uchwały? i czy KRONOSPSAN będzie ogrzewał Szczecinek? 

 

Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz Miasta: 

− wyjaśnił, iż na konferencji nie mówił o budowie elektrociepłowni wspólnie przez Miasto i KRONOSPAN 

ponieważ to inwestycja KRONOSPAN-u, 

− została ona uwzględniona w planie gospodarki niskoemisyjnej, 

− część nadwyżki uzyskanego ciepła powstającego w tej elektrociepłowni mogłaby być wykorzystana do 

ogrzewania części miasta, 

− wbrew temu co radny myśli jest to lepsze rozwiązanie i jest ono proekologiczne, 

− jest z pewnością lepsza od kotłowni węglowej, 

− jest co raz więcej kory, która jest źródłem energii odnawialnej, a to oznacza, że omawiana inwestycja 

idzie w dobrą stronę, 
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− wybudowanie elektrociepłowni na biomasę spowoduje zlikwidowanie dotychczasowych źródeł energii, 

co radnego powinno interesować. 

 

Jacek Pawłowicz radny: 

− ilość kory nie wystarczy do zabezpieczenia potrzeb, dlatego będą sprowadzane inne odpady, tzw. 

„biomasa”, ale będą w tym też spaliny, które nie są oczyszczone, obecnie są spalane odpady  

z klejami, 

− należałoby się zapoznać z ekspertyzami sporządzonymi przez prof. Grochowalskiego i prof. Piecucha, 

− jeżeli Burmistrz chce serwować mieszkańcom jeszcze większą ilość spalania takich odpadów, to  

w Szczecinku szykuje się „piekło na ziemi”, 

− Burmistrz twierdzi, że to będzie inwestycja KRONOSPAN-u, ale w planie stanowiącym załącznik do 

uchwały zapisano, że jednostką odpowiedzialną za realizację będzie MEC Sp. z  o.o. w Szczecinku, 

− to nieścisłość wypowiedzi Burmistrza. 

 

Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz Miasta: 

− jeśli dojdzie do rozpoczęcia inwestycji to MEC Sp. z o.o. będzie musiała brać w tym udział, 

− taki poziom dyskusji, jaki preferuje radny, jest niegodny do prowadzenia na sesji Rady Miasta, 

− radny mówi „banialuki” o tym, co jest spalane w KRONOSPAN-ie, na poziomie tak wielkiej głupoty 

ciężko polemizować, 

− drewno poużytkowe jest oczyszczone i ponownie idzie do produkcji, ani gram tego drzewa nie idzie do 

spalenia,jest zażenowany, że musi się zniżać do poziomu dyskusji, który prezentuje radny. 

 

Marek Ogrodzi ński Przewodnicz ący Komisji Ochrony Środowiska: 

− w planie są ujęte inwestycje, które zostały zgłoszone przez różne przedsiębiorstwa, nie tylko te,  

o których mówi radny Jacek Pawłowicz, 

− to wszystko ma dać pełny obraz rzeczywistości, nie można zakładać z góry, że coś będzie źle 

działało, należy spojrzeć na to kompleksowo,  a jak przyjdzie czas realizacji, to wtedy będzie można 

się nad tym zastanowić. 

 

Wojciech Smolarski Kierownik Referatu Ochrony Środowiska UM Szczecinek: 

− plan nie jest dokumentem, który zezwala na realizację jakiekolwiek inwestycji, jest jedynie 

dokumentem analitycznym. 

 

Małgorzata Goli ńska radna: 

− w planie jako podmiot odpowiedzialny za realizację elektrociepłowni wskazano tylko MEC Sp. z o.o. 

 

Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz Miasta: 

− ta inwestycja została zgłoszona przez KRONOSPAN i została wpisana do planu, Miasto tego  

nie uzgadniało z KRONOSPAN-em, to nie jest tak, że Miasto w jakikolwiek sposób to weryfikuje,  

− właściciel postanowił sfinansować projekt, firma długo się do tego przymierzała, ale Burmistrz nie ma 

pojęcia jak to się skończy, 
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− żadna obietnica ani ze strony Miasta, ani ze strony MEC Sp. z o.o. dotycząca tej inwestycji nie padła, 

− prosi, żeby dać sobie spokój z tą kwestią, 

− ta elektrociepłownia na biomasę jest ważna z tego względu, że jeśli dojdzie do uruchomienia fabryki 

mebli, istotne będzie w jaki sposób dostarczać tam energię, 

− zanim zacznie się coś krytykować, najpierw należy się zastanowić. 

 

Małgorzata Goli ńska radna: 

− rozumie, że autor opracowujący plan mógł sobie wpisać cokolwiek, ale radni uchwalając ten plan 

zaakceptują tym samym znajdujące się w nim zapisy. 

 

Wojciech Smolarski Kierownik Referatu Ochrony Środowiska UM Szczecinek: 

− projekt tej inwestycji znalazł się w planie informacyjnie, KRONOSPAN nie jest w ogóle ujęty w tym 

planie, a inwestycja jest zamieszczona tylko informacyjnie. 

 

Marcin Bedka radny: 

− zwrócił się z pytaniem do Przewodniczącego Komisji Ochrony Środowiska, czy dokładnie czytał cały 

plan? na s.54-56 w informacji dotyczącej stanu zanieczyszczenia powietrza w mieście zamieszczono 

informację o przeprowadzonej  w 2011r. rocznej ocenie jakości powietrza w województwie 

mazowieckim, 

− czy to nie świadczy o tym, że plan opiera się na niewłaściwych dokumentach analitycznych? 

 

Wojciech Smolarski Kierownik Referatu Ochrony Środowiska UM Szczecinek: 

− uważa, że to błąd redakcyjny, który zostanie poprawiony. 

 

Andrzej Grobelny radny: 

− też ma kilka uwag, na s.38 planu zapisano, że na przekroczenie stężenia benzoapirenu w mieście 

największy wpływ ma niska emisja z systemów grzewczych indywidualnych, energia napływowa,  

a więc chyba ta z Kaliningradu, i energia z komunikacji, 

− to nie jest prawda, a właściwie to bajki, jeśli Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska uważa 

inaczej, to znaczy, że nie jest ze Szczecinka, 

− zacytował kolejne zapisy dotyczące przekroczenia emisji benzoapirenu,  

− braki, zagrożenia – to wszystko się nie trzyma całości, 

− nawiązał do przewidywanej realizacji transportu wodnego w Szczecinku, czyli kolejki linowej na drugą 

stronę jeziora, co ma oznaczać zmniejszenie zużycia energii, 

− zadaje konkretne pytania: czy Miasto za ten plan zapłaciło?, czy można głosować nad planem 

zawierającym tak wiele braków i błędów formalnych ? być może jest tam także wiele błędów 

merytorycznych, uważa, że to „kosmos”, 

− prosi o opinię mecenasa Czesława Podkowiaka. 
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Czesław Podkowiak mecenas: 

− projekt uchwały został wniesiony przez Burmistrza, radni mogą zgłaszać uwagi, jeśli uwagi  

nie zostaną przyjęte w głosowaniu, to uchwała może być podjęta, potem będzie badana przez organ 

nadzoru czyli Wojewodę, 

− jeśli nie będzie uwag ze strony Wojewody, to uchwała będzie miała moc obowiązującą, 

− uwagi, czy projekt uchwały jest bublem, czy nie- powinni ocenić radni, ale tylko istotne uchybienia 

uważa się za istotne naruszenie prawa. 

 

Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz Miasta: 

− wysłuchał ze zdumieniem wypowiedzi radnego Andrzeja Grobelnego, uwaga o Kaliningradzie nie jest 

śmieszna,gdyby radny się przygotował, to by takich uwag nie wypowiadał, 

− już dawno stwierdzono, że benzoapiren powstaje w wyniku spalania różnych produktów w piecach 

grzewczych, żadnego wpływu na emisję benzoapirenu nie ma KRONOSPAN, KRONOSPAN ma 

wpływ na emisję formaldehydu, ale nie benzoapirenu, 

− radny się z tego śmieje i  mówi, iż ten plan to bubel prawny i bubel proceduralny, radny używa słów, 

których chyba nie rozumie, radny powiedział, że projekt budowy kolejki linowej to  jakiś „kosmos”, 

− jeżeli się zastanowić, podróż samochodem na Mysią Wyspę powoduje emisję zanieczyszczeń do 

powietrza, a podróż kolejką linową nie, jest to więc działanie proekologiczne, 

− jeśli Miasto otrzyma pieniądze z zewnątrz w sumie ok. 85% na tę inwestycję i jeśli minister to 

uwzględni, to inwestycja będzie realizowana, 

− prześmiewcza wypowiedź radnego jest poniżej pasa, i radny powinien jej unikać. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta: 

− przyjęcie planu nie oznacza przyjęcia do realizacji ujętych w nim inwestycji, 

− ten dokument to analiza szans i zagrożeń,   

− zwróciła się z uwagą do wszystkich radnych, iż nie podobają się jej pojawiające się insynuacje  

i dlatego prosi o wypowiedzi nieobraźliwe. 

 

Andrzej Grobelny radny:  

− apeluje do Przewodniczącej Rady Miasta, aby utemperować także obraźliwe wypowiedzi Burmistrza, 

− Burmistrz stara się wmówić radnym,  że jest tak, jak w pewnym dowcipie, czyli że śmieci segreguje się 

na te, które można wywozić w dzień i na te, które można wywozić w nocy. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta: 

− przypomniała tytuł uchwały, nad którą trwa dyskusja. 

 

Marcin Bedka radny: 

− nie otrzymał odpowiedzi od Przewodniczącego Komisji Ochrony Środowiska Marka Ogrodzińskiego, 

czy przeczytał plan? rozmaitych błędów w tym planie jest więcej, 

− składa więc wniosek formalny o odłożenie głosowania nad projektem uchwały i skierowanie go do 

korekty. 
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Roman Matuszak radny: 

− zwrócił uwagę, że zgłaszał chęć zabrania głosu jeszcze przed w/w wnioskiem formalnym. 

 

Czesław Podkowiak mecenas: 

− uważa, że wniosku radnego Marcina Bedki nie należy traktować jako wniosku formalnego, ponieważ 

to zapowiedź jak radny będzie głosował, to raczej wniosek merytoryczny. 

 

Marcin Bedka radny: 

− uważa, że zgłosił wniosek formalny, ale ze względu na chęć wypowiedzenia się przez radnego 

Romana Matuszaka cofa swój w/w wniosek i zgłosi go ponownie później. 

 

Roman Matuszak radny: 

− na s.62 planu znajdują się dość szczegółowe zapisy dotyczące zaopatrzenia Szczecinka w ciepło  

i obecnego systemu zaopatrującego miasto w energię cieplną należącego do MEC Sp. z o.o., 

− czy te zapisy dokładnie odzwierciedlają to, co w Szczecinku faktycznie obecnie występuje ? 

− czy nie ma w tych zapisach jakiegoś błędu? 

 

Marek Szabałowski Prezes Zarz ądu MEC Sp. z o.o. w Szczecinku: 

− dane dotyczące Spółki MEC są bardzo dynamiczne i ulegają zmianom, ale rząd wielkości tych zmian 

nie wpływa na konieczność zmiany planu, 

− dla MEC Sp. z o.o. ważność tego dokumentu polega na tym, że umożliwia on aplikowanie o środki 

unijne. 

 

Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz Miasta: 

− chodzi o zrozumienie wagi dokumentu i tego, co się stanie, jeśli plan nie zostanie przyjęty, 

− ktoś zauważył błędy literowe, i tych błędów prawdopodobnie jest więcej, są też błędy, które 

Burmistrzowi również się nie podobają, ale konsekwencją nie uchwalenia planu będzie brak 

możliwości ubiegania się o środki unijne, 

− przytoczył przykłady innych błędnych danych, np. że w Szczecinku jest żłobek, a faktycznie są trzy, 

ale co z tego? część danych się dezaktualizowała,  

− radny ma rację np. co do błędu dotyczącego wielkości powierzchni miasta, ale na poprawki będzie 

czas później, teraz potrzebne jest uchwalenie planu, żeby można było zacząć ubiegać się o środki. 

 

Jacek Pawłowicz radny: 

− oprócz błędów formalnych w planie są błędy merytoryczne, np. dotyczące danych z 2011r., 

− Raport WIOŚ dotyczący oceny jakości powietrza odpowiedzialnością za zanieczyszczenie powietrza 

pyłem PM-10  obarcza zakłady przemysłowe w Szczecinku, w planie jest inaczej, 

− Rada Miasta nie powinna tworzyć bubla. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta: 

− tam jest mowa o benzoapirenie a nie o pyle PM-10. 
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Jacek Pawłowicz radny: 

− o pyle PM-10 też. 

 

Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz Miasta: 

− radny uważa, iż nie wie, o co chodzi, jeśli radny znajdzie zapis, że chodzi o pył PM-10, i kto za to 

odpowiada, niech ten fragment wskaże, takiego zapisu tan jednak nie ma. 

 

Jacek Pawłowicz radny: 

− wskazał na zapisy na s.38 oraz na s.55. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta: 

− zwróciła uwagę radnemu Andrzejowi Grobelnemu, aby nie próbował zabierać głosu bez wskazania ze 

strony Przewodniczącej Rady Miasta. 

 

Marek Ogrodzi ński Przewodnicz ący Komisji Ochrony Środowiska: 

− radni opozycji odnoszą się do kwestii zanieczyszczenia powietrza przez KRONOSPAN, oczywiście 

KRONOSPAN emituje różne związki, ale nie należy twierdzić, że jest głównym zanieczyszczającym, 

− w planie są wskazane przewidywane różne inwestycje,  czy wszyscy kłamią? – tak nie jest. 

 

Janusz Rautszko radny: 

− zwrócił się z pytaniem do mecenasa Czesława Podkowiaka odnośnie załącznika do projektu uchwały, 

który został opracowany przez firmę zewnętrzną, 

− załącznik ten zawiera wiele błędów, Burmistrz mówi, że jest ogromna potrzeba podjęcia uchwały i tego 

radny nie kwestionuje, 

− jeśli jednak załącznik do uchwały nie jest doskonały, to pytanie do mecenasa, co w takim przypadku 

zrobić ? skoro pewne zapisy są niezgodne z prawdą, jak do tego mają podejść radni ? 

 

Czesław Podkowiak mecenas: 

− odpowiadając wprost na pytanie, czy w przypadku, gdy załącznik do uchwały zawiera ewentualne 

błędy, należy te błędy poprawić, to oczywiście przed głosowaniem nad przyjęciem uchwały 

ewentualne błędy powinny zostać poprawione, 

− jeśli jednak błędy są nieistotne lub są to oczywiste omyłki mające niewielką wagę, to radni mogą 

podjąć uchwałę, 

− jeśli oczywiste błędy nie zostaną usunięte, to dopiero organ nadzoru może zwrócić na te błędy uwagę, 

− nie zawsze jednak takie nieistotne błędy zostaną przez organ nadzoru uznane jako nieważne. 

 

Janusz Rautszko radny: 

− rozumie, że jawią się dwie ścieżki postępowania: albo przyjąć uchwałę w tym brzmieniu, w jakim jest 

obecnie, albo Burmistrz wycofa projekt uchwały do poprawki, i projekt ten wróci pod obrady na 

następną sesję Rady Miast. 
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Czesław Podkowiak mecenas: 

− opowiada się za pierwszą wersją, ponieważ nie ma żadnych przeszkód, żeby na następnej sesji Rada 

Miasta wprowadziła poprawki do już podjętej uchwały. 

 

Andrzej grobelny radny: 

− chce przypomnieć, iż jednak okazało się, że miał rację w swojej ocenie tego planu i zarzucanie mu 

braku kompetencji było niestosowne, 

− wszystko jest tak, jak mówił, nie oczekuje od Burmistrza przeprosin, ale przyznania racji. 

 

Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz Miasta: 

− radny mówił o benzoapirenie, ale ten dokument określa, że za to odpowiadają mieszkańcy i Burmistrz 

to potwierdza, to powinien być temat znany lekarzowi. 

 

Marcin Bedka radny: 

− zgłosił wniosek formalny o zakończenie dyskusji i wycofanie projektu uchwały z porządku obrad w celu 

przekazania uchwały do poprawienia. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta: 

− dopuściła dwa głosy za wnioskiem formalnym i dwa głosy przeciw. 

 

Jacek Pawłowicz radny: 

− też jest za zakończeniem dyskusji i  wycofaniem uchwały z porządku obrad. 

 

Jerzy Kania radny: 

− popiera wniosek o zakończenie dyskusji. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta: 

− w związku z barkiem dalszych uwag przystąpiła do głosowania nad w/w wnioskiem formalnym. 

 

Czesław Podkowiak mecenas: 

− zwrócił uwagę, że radni mogą głosować za wycofaniem projektu uchwały z porządku obrad, 

− o tym, na którą sesję trafi poprawiony projekt uchwały zadecyduje Przewodnicząca Rady Miasta. 

 

Jerzy Kania Przewodnicz ący Klubu Radnych Platformy Obywatelskiej: 

− poprosił o przerwę w obradach. 

 

 Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta: 

− o godz. 11:35 zarządziła przerwę w obradach. 

 

Obrady wznowiono po przerwie o godz.11:40. Obecnych 21 radnych. 
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Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta: 

− powróciła do głosowania nad wnioskiem formalnym. 

 

W głosowaniu jawnym Rada Miasta jednogłośnie 21 głosami „za” postanowiła wycofać z porządku obrad 

projekt uchwały w sprawie uchwalenia i przyjęcia do realizacji „Planu gospodarki niskoemisyjnej dla miasta 

Szczecinek”. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta: 

− projekt uchwały po poprawieniu będzie przedmiotem obrad na następnej sesji zwołanej w trybie 

zwyczajnym. 

 

Obrady opuściła radna Małgorzata Golińska. Pozostało 20 radnych. 

 

Ad.13. 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta: 

− otworzyła dyskusję 

 

Jacek Brynkiewicz Przewodnicz ący Komisji Prawa, Legislacji i Porz ądku Publicznego: 

− Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta: 

− poinformowała, że wybór ławników odbywa się w głosowaniu tajnym, 

− zaproponowała zgłaszanie kandydatów do Komisji Skrutacyjnej. 

 

Maciej Batura radny: 

− zaproponował, aby do Komisji Skrutacyjnej powołać radnych z pośród członków Komisji Prawa, 

Legislacji i Porządku Publicznego. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta: 

− zapytała, czy są inne propozycje dotyczące tej kwestii lub inne kandydatury? 

− z członków w/w Komisji zaproponowała radnych: Jacka Brynkiewicza, Janusza Leszko  i Małgorzatę 

Kuszmar, którzy wyrazili zgodę na pracę w Komisji Skrutacyjnej. 

 

W głosowaniu jawnym Rada Miasta jednogłośnie 20 głosami „za” wybrała Komisję Skrutacyjną  

w zaproponowanym składzie.  

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta: 

− o godz. 11:45 zarządziła 5 minutową przerwę w obradach w celu ukonstytuowania się Komisji 

Skrutacyjnej i przygotowania przez Komisję kart do głosowania. 

 

Obrady zostały wznowione po przerwie o godz.11:50. Obecnych 20 radnych. 
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C.d. ad.13. 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta: 

− udzieliła głosu Komisji Skrutacyjnej. 

 

Małgorzata Kuszmar radna, Przewodnicz ąca Komisji Skrutacyjnej: 

− poinformowała, że została wybrana na Przewodniczącą Komisji Skrutacyjnej, 

− przedstawiła i omówiła zasady głosowania, stanowiące załącznik do niniejszego protokołu z sesji, 

− przystąpiła do przeprowadzenia głosowania, prosząc pozostałych członków Komisji Skrutacyjnej  

o rozdanie radnym kart do głosowania najpierw dotyczące kandydatów na ławników do sądu 

rejonowego w Szczecinku,  

− na każdej karcie zapisano w kolejności alfabetycznej nazwiska i imiona 4 kandydatów do sądu 

rejonowego w Szczecinku: Lipiński Krzysztof, Ossowska Joanna Barbara, Siubdzia Dariusz Jan oraz 

Szpiec Krystyna, można wybrać 4 ławników spośród 4 w/w kandydatów, 

− wybór ławników następuje zwykłą większością głosów przy obecności co najmniej połowy 

ustawowego składu Rady. 

 

Maciej Batura radny: 

− zwrócił się do mecenasa Czesława Podkowiaka z pytaniem, czy nie postawienie przez radnego znaku 

„x” przy żadnym kandydacie będzie oznaczać, że głos ten jest nieważny, czy po prostu, że nie chce 

wybrać na ławnika żadnego z kandydatów ? 

− uważa, że radny ma prawo nie poprzeć żadnej kandydatury. 

 

Czesław Podkowiak mecenas: 

− radny Maciej Batura ma rację,  

− przypomniał ustawowe kryteria, jakie musi spełniać kandydat na ławnika, 

− jeśli kandydat nie zostanie wybrany, ma prawo złożyć skargę do Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego, wcześniej wzywając Rade Miasta do usunięcia naruszenia jego prawa. 

 

Janusz Leszko członek Komisji Skrutacyjnej: 

− odczytał kolejno nazwiska 20 obecnych radnych według listy obecności,  

− a radni kolejno oddali swoje głosy wrzucając karty do głosowania do przygotowanej urny. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta: 

− po oddaniu głosów przez wszystkich radnych zarządziła kolejną przerwę w obradach  

w celu podliczenia przez Komisję Skrutacyjną wyników głosowania. 

 

Po wznowieniu obrad obecnych 20 radnych. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta: 

− udzieliła  głosu Przewodniczącej Komisji Skrutacyjnej. 
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Małgorzata Kuszmar radna, Przewodnicz ąca Komisji Skrutacyjnej: 

− odczytała protokół głosowania dotyczący wyboru ławników do sądu rejonowego w Szczecinku, 

− ławnikami wybrani zostali:  

1. Lipiński Krzysztof – uzyskał 19 głosów poparcia, 

2. Ossowska Joanna Barbara – uzyskała 20 głosów poparcia, 

3. Siubdzia Dariusz Jan – uzyskał 19 głosów poparcia, 

− na kandydatkę Szpiec Krystynę oddano 3 głosy co oznacza, że nie otrzymała poparcia 

wymaganego prawem. 

Protokół głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu z sesji. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta: 

− zarządziła kolejną przerwę w celu przygotowania przez Komisję Skrutacyjną kart do głosowania na 

ławników do sądu rejonowego w Szczecinku do orzekania w sprawach z zakresu prawa pracy. 

 

Po wznowieniu obrad obecnych 20 radnych. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta: 

− udzieliła  głosu Przewodniczącej Komisji Skrutacyjnej. 

 

Małgorzata Kuszmar radna, Przewodnicz ąca Komisji Skrutacyjnej: 

− przypomniała i omówiła zasady głosowania, przystąpiła do przeprowadzenia głosowania, prosząc 

pozostałych członków Komisji Skrutacyjnej o rozdanie radnym kart do głosowania dotyczące 

kandydatów na ławników do sądu rejonowego w Szczecinku do orzekania w sprawach z zakresu 

prawa pracy,  

− na każdej karcie zapisano w kolejności alfabetycznej nazwiska i imiona 3 kandydatów do sądu 

rejonowego w Szczecinku do orzekania w sprawach z zakresu prawa pracy: Frątczak Agnieszka, 

Kryszczyński Michał, Tomczyk Ewa; można wybrać 3 ławników spośród 3 w/w kandydatów. 

 

Janusz Leszko członek Komisji Skrutacyjnej: 

− odczytał kolejno nazwiska 20 obecnych radnych według listy obecności,  

− a radni kolejno oddali swoje głosy wrzucając karty do głosowania do przygotowanej urny. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta: 

− po oddaniu głosów przez wszystkich radnych zarządziła kolejną przerwę w obradach  

w celu podliczenia przez Komisję Skrutacyjną wyników głosowania. 

 

Po wznowieniu obrad obecnych 20 radnych. 
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Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta: 

− udzieliła  głosu Przewodniczącej Komisji Skrutacyjnej. 

 

Małgorzata Kuszmar radna, Przewodnicz ąca Komisji Skrutacyjnej: 

− odczytała protokół głosowania dotyczący wyboru ławników do sądu rejonowego w Szczecinku do 

orzekania w sprawach z zakresu prawa pracy, 

− ławnikami wybrani zostali: 

1. Frątczak Agnieszka –  uzyskała 20 głosów poparcia, 

2. Kryszczyński Michał – uzyskał   20 głosów poparcia, 

3. Tomczyk Ewa           - uzyskała 19 głosów poparcia. 

Protokół głosowania stanowi  załącznik do niniejszego protokołu z sesji. 
 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta: 

− poinformowała, że poprzez w/w głosowanie tajne Rada Miasta podjęła uchwałę w sprawie wyboru 

ławników. 

Nr XV/130/2015 

w sprawie wyboru ławników do S ądu Rejonowego w Szczecinku na kadencj ę 2016-2019. 

 

Obrady opuścili radni: Jerzy Kania i Janusz Rautszko. Pozostało 18 radnych. 

 

Ad. 14.  

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta: 

− otworzyła dyskusję, 

− wskazała na błędy literowe w pierwotnej wersji projektu uchwały, które już zostały usunięte. 

 

Maciej Batura Wiceprzewodnicz ący Komisji Bud żetowo-Ekonomicznej: 

− Komisja zaopiniowała projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie. 

      

Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz Miasta: 

− Powiat odda Miastu te pieniądze przy okazji realizacji budowy parkingu przy ul. Waryńskiego. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta: 

− w związku z brakiem dalszych uwag przystąpiła do głosowania. 

 

W głosowaniu jawnym Rada Miasta  jednogłośnie 18 głosami „za” podjęła uchwałę: 

Nr XV/131/2015  

w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Sz czecineckiemu na dofinansowanie zadania 

inwestycyjnego pn. „Przebudowa drogi powiatowej nr 1297Z ulicy Stanisława Staszica w Szczecinku". 

 

Obrady opuścił radny Marek Ogrodziński. Pozostało 17 radnych. 
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Ad. 15. Sprawozdanie Burmistrza Miasta. 

- uwag nie zgłoszono. 

 

Ad.16. Informacja Przewodnicz ącej Rady Miasta. 

Roman Matuszak radny: 

− w pisemnej informacji Przewodniczącej Rady Miasta jest wymienione pismo Przewodniczącego Rady 

Miejskiej w Bornem Sulinowie dotyczące mienia PWiK Sp. z o.o. w Szczecinku, 

− zwraca się z pytaniem do przedstawiciela PWiK Sp. z o.o., czy jest problem ze zbyciem 

nieruchomości należących do spółki, które są już spółce niepotrzebne ? 

 

Beata Pszczoła-Bry ńska PWiK Sp. z o.o. w Szczecinku: 

− stwierdziła, że nie ma z tym żadnego problemu, Przewodniczący Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie 

chciałby, aby spółka przekazała gminom te nieruchomości za darmo, co jest prawnie niemożliwie. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta: 

− odnośnie działalności Przewodniczącej Rady Miasta poinformowała, że w dniach od 02.10.2015r. do 

04.10.2015r. jako Przewodnicząca Rady Miasta Szczecinek uczestniczyła w delegacji służbowej do 

Neustrelitz, 

− przekazała radnym Rady Miasta Szczecinek pozdrowienia od samorządowców niemieckich. 

 

Ad.17. Wnioski i zapytania radnych. 

Jacek Pawłowicz Radny: 

− zwrócił się z pytaniem do Burmistrza, który już w lipcu wiedział, że do Szczecinka zostaną 

przywiezione przez KRONOSPAN odpady  z Norwegii, dlaczego Burmistrz ukrył to przed 

mieszkańcami? 

 

Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz Miasta: 

− stwierdził, że nie inwigiluje zakładów pracy, Kronospan na tę operację ma stosowne zezwolenie 

Ministra Środowiska i ma zezwolenie na sprowadzenie drewna poużytkowego a nie jakichś - jak  

twierdzi radny – odpadów, 

− uważa, że to bardzo słuszny kierunek, we wszystkich zakładach produkujących płyty z drewna takiego 

materiału się używa,  

− w Polsce nie ma przepisu, który nakazywałby segregowanie odpadów na szkło, papier, plastik  

i drewno,  ale to nie oznacza, że jest to złe rozwiązanie, 

− uważa, że niezależnie od tego, kto będzie rządził i tak uzna, że drewno poużytkowe nadaje się do 

powtórnego użycia, 

− używając takiej retoryki, jaką prezentuje radny Jacek  Pawłowicz rozpowszechnia się kłamstwa. 
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Jacek Pawłowicz radny:   

− jest przerażony wypowiedzią Burmistrza, poinformował, że  wraz z działaczami SIS „TERRA” był na 

spotkaniu u ministra środowiska i na pytanie, kto będzie sprawował kontrolę nad tymi odpadami 

usłyszeli, że Kronospan, 

− do tego generator gorącego powietrza funkcjonuje bez decyzji środowiskowej, to jest skandal!  

− powołał się też na informacje z WIOŚ, że w tym generatorze jest spalana hałda i plastik, 

− Burmistrz wydał decyzję środowiskową dot. generatora gorącego powietrza, ale decyzja ta została 

uchylona, pomimo to generator nadal funkcjonuje, 

− Burmistrz powinien stać na straży prawa, a jako lekarz też powinien zdawać sobie sprawę, że jest to 

szkodliwe, za jakiś czas to wszystko wyjdzie na jaw, ale już teraz trzeba się nad tym zastanowić, 

−  WIOŚ wydał opinię, że hałdy nie należy otwierać, ale hałda i tak została otwarta, 

− przed sądem przedstawicielka KRONO przyznała, że odpady z hałdy są spalane, 

− jest za tym, żeby ta firma funkcjonowała, ale żeby było to zgodne z ekologią, 

− Burmistrz mówi o 10tys. ton drewna poużytkowego sprowadzonego w tym roku, ale w przyszłym roku 

KRONOSPAN chce sprowadzić do Szczecinka 100tys. ton odpadów. 

  

Danuta Kowalska Dyrektor Wydziału Planowania Przest rzennego UM Szczecinek: 

− stwierdziła, iż nie jest prawdą, że firma działa bez ostatecznej decyzji środowiskowej, 

− decyzja ta jest ważna w świetle prawa, 

− KRONOSPAN złożył skargę kasacyjną do NSA, która nie została jeszcze rozpoznana. 

 

Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz Miasta: 

− decyzja środowiskowa jest ważna, a zakład działa zgodnie z prawem,  

− nie mówił o 10tys. ton, ani o 100tys. ton, ale gdyby to było faktycznie 100tys. ton,  uważa, że byłoby to 

jeszcze lepiej, zgodnie z prawem unijnym można spalać drobne ilości klejów, jeżeli nie zawierają 

wskazanych niebezpiecznych związków, KRONOSPAN ma prawo spalać to, co tam spala,  dziwi się, 

że spółka nie podaje radnego do sądu, 

− hałdę się spala, ale nie w Szczecinku, hałda została uznana za biomasę, zakład sprzedaje i wywozi ją  

do elektrowni Pątnów,  wiedza radnego w tym zakresie jest niewielka, dlatego radny manipuluje 

ludźmi, powtarzając cały czas to samo, prosi radnego o podanie czegoś nowego. 

 

Jacek Pawłowicz radny:   

− twierdzi, że to nie prawda, iż decyzja środowiskowa funkcjonuje, sąd ją unieważnił i dlatego 

KRONOSPAN złożył skargę kasacyjną, 

− Komisja Ochrony Środowiska otrzymała dane dotyczące rozwiązań zastosowanych w Austrii  

w miejscowości Salzburg, jeśli Burmistrz chce, to też może otrzymać te dane, 

− to co jest spalane w KRONO trafia do płuc mieszkańców  Szczecinka,  

− pyta, czy mieszkańcy mają w swoich mieszkaniach piece mogące spalać płyty wiórowe ? oczywiście, 

że nie, a KRONOSPAN spala tego z tysiąc ton. 
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Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz Miasta: 

− mieszkańcy nie mogą spalać płyt, ponieważ nie mają odpowiednich pieców, 

− KRONOSPAN sobie doskonale radzi, 

−  wbrew wypowiedziom radnego jedno z najbardziej uciążliwych urządzeń: suszarnia, została 

wyposażona w elektrofiltry, 

− słodko-kwaśny smród w mieście skończy się wraz z realizacją planowanej przez KRONOSPAN 

inwestycji, 

− w czerwcu 2014r. podpisano w UE porozumienie dot. BAT, które weszło w życie dopiero w 2015r., 

− różnica między Szczecinkiem a innymi miastami, w których produkowane są płyty polega na tym, że 

stosowne urządzenia i elektrofiltry będą tu wykonane jak najszybciej, 

− te instalacje w sposób trwały zabezpieczą Szczecinek przed pyleniem i przed smrodem. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta: 

− zwróciła uwagę, że to punkt dotyczący pytań i wniosków, i dlatego prosi o wypowiedzi radnych 

dotyczące tylko tych kwestii. 

 

Jacek Pawłowicz radny: 

− dziwi się, że Burmistrz ma czelność opowiadać ludziom takie bajki, ponieważ już dawno obiecał 

wyeliminowanie tych uciążliwości, 

− występuje duże zagrożenie, jeśli chodzi o sprowadzenie do Szczecinka tak dużej ilości odpadów,  

− zapowiedział przygotowanie i złożenie projektu uchwały mającej na celu zabronienie składowania  

w Szczecinku takich ilości odpadów.  

 

Marcin Bedka radny: 

− w ostatnim czasie Parlament przyjął ustawę dotyczącą sklepików szkolnych, 

− zapytał, jaka ilość sklepików w szkołach została zamknięta w Szczecinku i czy jeszcze jakieś sklepiki 

w mieście funkcjonują? 

 

Joanna Powałka Dyrektor MJOO: 

− w związku z wejściem w życie nowych przepisów część ajentów zrezygnowała z prowadzenia 

sklepików szkolnych, ale nie wszyscy, pozostały np. w Szkole Podstawowej Nr 6 i Szkole 

Podstawowej Nr 7, 

− są one pod stałą kontrolą SANEPiD-u, SANEPiD stwierdził, że bułki wieloziarniste są niezdrowe  

i zasugerowano tzw. grahamki, ale z kolei w grahamkach  była polędwica, więc SANEPiD 

zakwestionował polędwicę, to tylko przykłady z wielu innych. 

 

Marcin Bedka radny: 

− czyli ze wszystkich szkół po wejściu nowych przepisów tylko w dwóch szkołach nadal funkcjonują 

sklepiki szkolne. 
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Joanna Powałka Dyrektor MJOO: 

− sklepiki były przedtem w każdej szkole. 

 

Jacek Pawłowicz radny: 

− w dniu 31.03.2015r. Sąd Okręgowy w Koszalinie wydał orzeczenie o kłamstwie lustracyjnym byłego 

radnego z Platformy Obywatelskiej, który w ostatnich wyborach samorządowych też kandydował, ale 

się do Rady Miasta nie dostał, 

− zacytował fragment uzasadnienia w/w wyroku, z którego wynika, że radny ten przyznał się do złożenia 

oświadczenia lustracyjnego niezgodnego z prawdą, 

− informacja z Sądu była skierowana do Rady Miasta, ale do radnych nie trafiła,  

− dlaczego Przewodnicząca  Rady Miasta nie zamieściła o tym wzmianki w swojej pisemnej informacji? 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta: 

− ponieważ osoba, której dotyczy ten wyrok nie jest już radnym. 

 

Jacek Pawłowicz radny: 

− nie chciałby, żeby Przewodnicząca cenzurowała, którą informację skierowaną do Rady Miasta radni 

mają otrzymać, a którą nie. 

  

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta: 

− poinformowała, że sprawę, o której mówi radny musi sprawdzić, radny otrzyma odpowiedź. 

 

Zdzisław Miechowiecki radny: 

− zapytał, kiedy zostanie sprawdzony stan podpór pod mostami na jeziorze Trzesiecko? 

− poruszył temat ciągu pieszo-jezdnego biegnącego do szczecineckiego Zamku, rosnące tam wzdłuż 

tuje ze względu na zagęszczenie są podatne na złamania, problem ten sygnalizował wcześniej osobie 

odpowiedzialnej za stan parku, ale bez skutku, 

− rozmawiał też w tej kwestii z leśnikami, którzy stwierdzili, że to drzewostan, który nie był odpowiednio 

pielęgnowany. 

 

Wojciech Smolarski Kierownik Referatu Ochrony Środowiska UM Szczecinek: 

− potwierdził, że była taka rozmowa, ale to, iż prace nie zostały w pełni wykonane nie oznacza, że  

nie zostały rozpoczęte, część robót już zlecono. 

  

Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz Miasta: 

− odnośnie pomostów na jeziorze wyjaśnił, że mają one różnych właścicieli, Miasto jest właścicielem 

pomostu tylko na Mysiej Wyspie, nie ma przepisu, który nakazywałby co roku dokonywanie przeglądu 

pomostów, ale są one jednak konserwowane, taka konserwacja będzie też robiona na Mysiej Wyspie, 

− ma nadzieję, że inni właściciele też tak zrobią. 
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Marcin Bedka radny: 

− nawiązał do otrzymanych z Urzędu Miasta dokumentów dotyczących szkoleń urzędników z języka 

angielskiego, czy ktoś sprawdzał, jak został przeprowadzony przetarg na wyłonienie firmy 

organizującej to szkolenie, ponieważ z otrzymanych dokumentów wynika, że konkurencyjne firmy 

znajdują się tylko w Myśliborzu, 

− rozmawiał jednak z firmami szkoleniowymi z  Koszalina, które były gotowe przeprowadzić takie 

szkolenie, 

− poza tym w procedurze przetargowej brał udział urzędnik Pan Tomasz Potoka, czyli rodzina osoby, 

która wygrała ten przetarg. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta: 

− dlaczego radny Marcin Bedka rozpowszechnia nieprawdę insynuując, że Pan Tomasz Potoka brał 

udział w przetargu? tylko dlatego, że Pan Tomasz Potoka podpisał się pod odpowiedzią udzieloną 

radnemu. 

 

Marcin Bedka radny: 

− jest dokument potwierdzający, że Pan Tomasz Potoka uczestniczył w tym przetargu. 

 

Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz Miasta: 

− stwierdza z całą stanowczością, że Pan Tomasz Potoka nie brał udziału w przetargu i jest to do 

sprawdzenia, insynuacje radnego są obraźliwe dla urzędnika,  

− radny powtarza w bezczelny sposób insynuacje o jakichś korupcyjnych działaniach, 

− radny miał prawo się spytać i zdziwić, ale kiedy otrzymał odpowiedź nie powinien w to brnąć. 

 

Marcin Bedka radny: 

− przytoczył zapis na dokumencie, z którego wynika, że „w razie pytań informacji i odpowiedzi udzieli 

Pan Tomasz Potoka”. 

 

Marcin Wilk Dyrektor Wydziału Rozwoju UM Szczecinek : 

− ten zapis był skierowany do oferentów, w tym dokumencie wskazano jedynie osoby do kontaktu  

w Urzędzie Miasta, ponieważ Pan Tomasz Potoka czasami zastępował Pana Macieja Makselona. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta: 

− wyjaśniła, że w Komisji Przetargowej brał udział Pan Maciej Makselon a nie Pan Tomasz Potoka. 

 

Jacek Pawłowicz radny: 

− nie może być tak, że osoba podana do kontaktu jest powiązana rodzinnie z firmą wygrywającą 

przetarg, nie można mówić, że taka sytuacja jest normalna, bo to „brzydko pachnie”, 

− takich sytuacji urzędnicy powinni unikać. 
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Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz Miasta: 

− powołał się na inne przykładowe sytuacje,  

− jak słucha radnego, „to mu się flaki wywracają”. 

 

Marcin Bedka radny: 

− zapytał, do ilu firm były wysłane zapytania i czy wszystkie te firmy znajdują się w Myśliborzu ?, czy 

były też oferty wysłane do innych firm, a jeśli tak – to do jakich ? 

− prosi o tę informację, ponieważ chciałby ją sprawdzić w tych firmach. 

Maciej Makselon: 

− wyjaśnił, że pytania były wcześniej kierowane telefonicznie także do wielu innych firm, które jednak 

odmówiły, zapytania pisemne skierowano tylko do tych, które potwierdziły gotowość przeprowadzenia 

szkolenia. 

 

Jacek Pawłowicz radny: 

− na poprzedniej sesji Rady Miasta pytał, kto zlecił zamieszczenie reklamy w Gazecie Wyborczej, 

− uzyskał odpowiedź, że nie wiadomo kto. 

 

 Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta: 

− radny otrzymał odpowiedź, że Miasto tej reklamy nie zlecało, a nie  że „nie wiadomo kto”. 

 

Jacek Pawłowicz radny: 

− pod reklamą i zdjęciem znajduje się zapis dot. SzLOT, SzLOT jest dofinansowywany z budżetu 

miasta, 

− zacytował treść reklamy dotyczącej „Domu Woźnego” w Szczecinku, 

− zapytał, dlaczego SzLOT z dużą dozą prawdopodobieństwa zleca reklamę prywatnej pierogarni? 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta: 

− SzLOT jest Stowarzyszeniem i takie pytanie radny powinien skierować do tego Stowarzyszenia. 

 

Jacek Pawłowicz radny: 

− zadał pytanie SzLOT-owi, ale odpowiedzi nie otrzymał, 

− zwrócił uwagę, że gdy na sesji Rady Miasta ma się odbyć głosowanie nad przyznaniem dotacji dla 

SzLOT, to Burmistrz zapewnia, że będzie można uzyskać potem sprawozdanie z działalności SzLOT, 

− ale gdy się opozycja później o to pyta, to Burmistrz nie udziela odpowiedzi. 

 

Obrady opuścił radny Jacek Brynkiewicz.  Pozostało obecnych 16 radnych. 

 

Czesław Podkowiak mecenas: 

− wyjaśnił, że to nie jest tak, iż Burmistrz musi odpowiedzieć na pytania skierowane do SzLOT, 

− jeśli SzLOT wygrał przetarg na prowadzenie plaży miejskich, to tylko  w tej kwestii można zadawać 

pytania, odnośnie składki na SzLOT radni mogą pytać zrzeszone w tym Stowarzyszeniu podmioty, 
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− dlatego apel radnego nie może osiągnąć zamierzonego skutku. 

 

Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz Miasta: 

− zwrócił uwagę, że „Dom Woźnego” czyli tzw. pierogarnia też jest członkiem SzLOT, która stała się 

pewnego rodzaju produktem turystycznym Szczecinka, i nie ma nic dziwnego w tym, że ta działalność 

jest reklamowana, 

− radny sugeruje, że skoro pierogarnię prowadzi była żona Burmistrza, to Burmistrz zleca tę reklamę, 

− ale Burmistrz nic nie wie o tej reklamie, ani w jakiej gazecie tę reklamę zamieszczono, 

− jednak to dobrze, że Szczecinek jest zauważany w Polsce, i że o Szczecinku się pisze, 

− nie widzi nic złego w reklamowaniu pierogarni, 

− niech radny zmieni branżę to może media też będą „ciepło” o nim pisać. 

 

Marcin Bedka radny: 

− w mediach pojawiła się ostatnio informacja, że do Szczecinka może zostać przyjętych 6 rodzin 

uchodźców ekonomicznych muzułmańskich,  

− zapytał, w którym miejscu Burmistrz zamierza te rodziny zakwaterować ? 

 

Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz Miasta: 

− radny wypowiedział  trzy słowa i każde z nich jest nieprawdziwe, chodzi o uchodźców chrześcijańskich 

a nie muzułmańskich, omawiał to szeroko w mediach, 

− Wojewoda zapytał o tę kwestię w trybie pilnym, a Burmistrz odpowiedział, iż jeśli Miasto otrzyma 

odpowiednie środki, to do sprawy będzie można podejść, obecnie Miasto na to nie ma pieniędzy, 

− nie jest człowiekiem ksenfobicznym, Polacy przez wiele lat korzystali z pomocy innych, dlatego teraz 

powinni pomóc potrzebującym, chociaż z pewnymi zastrzeżeniami, 

− nie widzi nic złego, żeby te dzieci chodziły do szkół i przedszkoli z dziećmi szczecineckimi, 

− nie ma nic złego w pomaganiu imigrantom, z drugiej strony należy wykorzystać wszelkie agencje 

bezpieczeństwa do sprawdzenia tych uchodźców. 

 

Marcin Bedka radny: 

− nie chciał, żeby jego uwagi zabrzmiały politycznie, ale skoro dla części mieszkańców Szczecinka 

nie ma mieszkań, to chciałby wiedzieć, gdzie mieliby mieszkać uchodźcy. 

 

Jerzy Hardie-Douglas Burmistrz Miasta: 

− wyjaśnił, że wyraził jedynie swoje prywatne zdanie jako Jerzy Hardie-Douglas, a nie jako Burmistrz, 

− to Rada Miasta będzie w tej kwestii decydowała, 

− gdyby były pieniądze z zewnątrz, to nie widzi problemu z zakwaterowaniem cudzoziemców lub 

skierowaniem ich dzieci do szczecineckich szkół i przedszkoli, 

− pieniądze z zewnątrz mogłyby umożliwić np. wynajęcie mieszkań od prywatnych podmiotów. 

 

Jacek Pawłowicz radny: 

− chciał się zwrócić do radnego Marka Ogrodzińskiego, który jednak wcześniej opuścił obrady, 
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− ale to i tak radny Marek Ogrodziński będzie musiał podjąć decyzję w kwestii, o której będzie mowa, 

− możliwe, że radny Marek Ogrodziński nie wie, iż nie może być jednocześnie radnym Rady Miasta 

Szczecinek i dyrektorem w Spółce Szpital w Szczecinku, której udziałowcem jest Miasto Szczecinek, 

− jest opinia Sejmowego Biura Ekspertyz Prawnych, która tę kwestię wyjaśnia, 

− ma nadzieję, że radny Marek Ogrodziński przemyśli to i podejmie właściwą decyzję, 

− nawiązując do zbliżających się wyborów parlamentarnych chciałby poprzeć kandydatury radnych, 

którzy ubiegają się o mandaty parlamentarne. 

 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta: 

− odebrała radnemu Jackowi Pawłowiczowi głos, ponieważ w Urzędzie Miasta i na sesji Rady Miasta  

nie można prowadzić kampanii wyborczej. 

 

Grażyna Kuszmar radna: 

− poinformowała, że w dniu 01.11.2015r. na cmentarzu szczecineckim po raz kolejny będzie 

prowadzona kwesta na Hospicjum, zwraca się do wszystkich o przyłączenie się do kwestowania, 

− kontakt w tej sprawie w Biurze Rady Miasta Szczecinek u Pani Kasi. 

 

Ad.18. 

Katarzyna Dud ź Przewodnicz ąca Rady Miasta: 

− ze względu na brak dalszych pytań, wniosków i uwag stwierdziła wyczerpanie porządku obrad. 

 

Obrady Sesji Rady Miasta zako ńczono o godz. 13:25.  

 

Na tym protokół zakończono. 

 

     Protokołował:                                                                                      Przewodnicząca Rady Miasta: 

    Dariusz Krupski              Katarzyna Dudź 


